
2013D21142 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Economische Zaken heeft over het Jaarverslag 
Ministerie van Economische Zaken 2012, onderdeel Landbouw en Natuur 
(Kamerstuk 33 605-XIII, nr. 1) de navolgende vragen ter beantwoording 
aan de regering voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie,
Hamer 

De adjunct-griffier van de commissie,
Van Bree 
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Nr. Vraag 
1 Kunt u aangeven welke subsidies aan de agrarische sector en de 

visserijsector doelmatig en efficiënt zijn en welke minder? 
2 Kunt u een overzicht geven van de ramingen en realisaties van alle 

landbouw- en visserijsubsidies over 2012 en kunt u bij dit overzicht 
de grootste mee- en tegenvallers toelichten? 

3 Bent u bereid in de jaarverslagen van het ministerie van Economi-
sche Zaken, Landbouw & Innovatie (EL&I) voor alle in de begroting 
genoemde instrumenten, waaronder landbouw- en visserijsubsi-
dies, realisatiecijfers op te nemen, zodat de Kamer de mee- en 
tegenvallers zelf kan monitoren? 

4 Kunt u een totaallijst geven van alle subsidies die er in 2012 
beschikbaar waren voor de landbouwsector en de visserijsector, 
met daarbij de geraamde bedragen en de daadwerkelijke uitgaven, 
en kunt u aangeven per regeling wat de uitvoeringskosten zijn? 

5 Waarom is het rapport «Verkocht wegens vrede» van de Dienst 
Landelijk Gebied (DLG) niet officieel aan de Kamer aangeboden? 
Bent u bereid de Kamer dit rapport alsnog aan te bieden met een 
begeleidende brief waarin u de «lessons learned» samenvat? 

6 Welke lessen trekt u uit het proces van afstoten van 53 militaire 
terreinen (PrOMT) en welke risico’s zijn toen onderschat en kunt u 
tevens de Kamer alsnog informeren over de uitkomsten en 
evaluatie van het afstoten van deze terreinen via DLG en daarbij 
een overzicht geven van de opbrengsten in relatie tot de boek-
waarde, de kosten van herbestemming en sloop het tijdpad van het 
afstotingsproces? 

7 Wordt er bij het afstoten van vastgoed, waaronder grondpercelen, 
zoals in Doorn op de Utrechtse heuvelrug, door Defensie bekeken 
of het waardevol kan zijn als onderdeel van de Ecologische 
Hoofdstructuur (EHS)? 

8 Kunt u een overzicht geven van de in 2012 beschikte landgoederen, 
met een inschatting van het bijbehorende belastingvoordeel? 

9 Wat verstaat u onder «climate smart agriculture»? 
10 Wanneer wordt het percentage van 100% duurzame stallen bereikt 

en wat zijn de tussendoelen en kunt u een meerjarenoverzicht 
geven van de oorspronkelijke doelstellingen op weg naar 100% 
duurzame stallen onder mevrouw Verburg, de latere doelstelling 
richting 100% duurzame nieuwbouw van stallen en de daadwerke-
lijke gerealiseerde cijfers van het aantal duurzame stallen absoluut 
en als percentage van de nieuwbouw? 

11 Kunt u toelichten of de beschikbare financiële instrumenten, zoals 
fiscale instrumenten, kredieten en subsidies, voor Research & 
Development en innovatie ook beschikbaar zijn voor de agrarische 
sector en de visserijsector? 

12 Kunt u toelichten welke maatregelen zijn genomen om de regeldruk 
in de agrarische sector en de visserijsector te verminderen? 

13 Kunt u in percentages aangeven of de administratieve lasten voor 
agrarische bedrijven en de visserijsector zijn gedaald of gestegen? 

14 Kunt u in percentages aangeven of de nalevingskosten voor de 
agrarische sector en de visserijsector zijn gedaald of gestegen? 

15 Kunt u aangeven op welke wijze u een internationaal gelijk 
speelveld gaat waarborgen voor de Nederlandse landbouw- en 
visserijsector? 

16 Zijn er ook agrarische ondernemers die gebruikmaken van het 
Small Business Innovation Research (SBIR)-budget. Zo ja, voor 
welk percentage van het budget. Zo nee, waarom niet? 

17 Is de regeldruk in de agrarische sector ook verminderd? Zo ja, om 
welke regels gaat het dan? Zo nee, waarom niet? 
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Nr. Vraag 
18 De minister is verantwoordelijk voor het faciliteren van ambities om 

synergie te bereiken. Kan u aangeven hoe u specifiek voor de agro 
en tuinbouw aan deze verantwoordelijkheid invulling geeft? 

19 Valt bij beleidsartikel 15 uitsluitend een bedrag van 9,4 miljoen euro 
onder de criteria van Official Development Assistance (ODA) of zijn 
er meer bedragen die vallen onder het ODA-plafond? Zo ja, welke 
bedragen en waar worden die middelen dan aan besteed? 

20 Wat zijn de plannen met het Package4Growth ODA-budget? 
21 Hoe wordt bij beleidsartikel 15.1 (bevorderen van internationaal 

handelsverkeer) de aandacht voor maatschappelijke verantwoorde-
lijkheid vormgegeven? 

22 Kunt u toelichten wat u bedoelt met het corrigeren van de 
negatieve externe effecten van de landbouw en de visserij en of dit 
op Europees en/of nationaal niveau wordt vormgegeven? 

23 Wat is er de oorzaak van dat Nederland in 2011 naar de vierde 
plaats op de ranglijst van landen met het hoogste netto handels-
overschot is gezakt en welke acties moeten volgens u genomen 
worden om te zorgen dat Nederland weer stijgt op deze ranglijst? 

24 Kunt u aangeven hoe de maatschappelijke appreciatiescore voor de 
agrarische sector wordt berekend? 

25 Waarom is de gemiddelde waardering voor de agrarische sector 
van de Nederland gedaald ten opzichte van vorige jaren? 

26 Waarom zijn er geen realisatiecijfers beschikbaar over 2012 ten 
aanzien van de verhouding duurzame investeringen versus totale 
investeringen? 

27 De tweede tabel geeft een overzicht van investeringen onderver-
deeld in duurzaam en niet-duurzaam. Welke criteria ten aanzien van 
duurzaamheid zijn hier gebruikt? 

28 Welke duurzaamheidseisen worden gesteld met betrekking tot de 
posten onder 16.1 «Agrarisch Ondernemerschap « en «Agrarische 
Innovatie» betreffende subsidieverlening? 

29 Kunt u toelichten waarom voor € 43,4 miljoen garantieverplichtin-
gen zijn aangegaan in het kader van de garantiefaciliteit Landbouw, 
terwijl dit niet in de oorspronkelijke begroting was opgenomen en 
kunt u aangeven waar deze garantieverplichtingen uit bestaan? 

30 Kunt u een toelichting geven op de 43,3 miljoen euro aan garanties 
op pagina 85 en kunt u aangeven of dit exportgaranties zijn en in 
welk kader deze aan wie zijn verstrekt? 

31 Klopt het dat van de beloofde bezuinigingsopbrengsten van 46 
miljoen euro ten opzichte van 2010 slechts 3,3 miljoen euro is 
gerealiseerd en kunt u een meerjarenoverzicht geven van de 
beloofde versus de gerealiseerde bezuinigingen? 

32 Kunt u aangeven of het vangstverbod voor paling gehandhaafd 
blijft en of palingvissers gedurende deze tijd aanspraak kunnen 
blijven maken op de regeling schadevergoeding dioxinepaling? 

33 Kunt u toelichten waarom de realisatiecijfers voor 2012 voor fosfaat 
en stikstof nog niet beschikbaar zijn en kunt u hier de Kamer alsnog 
over informeren? 

34 Kunt u aangeven waarom de monitoring integraal duurzame 
stallen, peildatum 1 januari 2013, nog niet naar de Kamer is 
gestuurd en bent u bereid deze rapportage alsnog zo snel mogelijk 
naar de Kamer te sturen? 

35 Kunt u aangeven waarom er geen voldoende middelen beschikbaar 
zijn uit de Reserve Borgstellingsfaciliteit om de meeruitgaven 
gedaan aan uitkeringen op verliesdeclaraties op basis van de 
Garantstelling Landbouw te financieren en uit welke onderdelen 
van artikel 16 deze uitgaven nu gedekt zijn? 
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Nr. Vraag 
36 Kunt u aangeven waarom er alvast geld is uitgetrokken voor 

flankerend beleid ten behoeve van de nertsenhouderijsector? Uit 
welke kamerstukken blijkt er ruimte voor deze reservering? 
Kunt u aangeven waar de meeruitgaven, gedaan ten behoeve van 
de uitkering op verliesdeclaraties, zijn uitgekeerd en waarom? 

37 Kunt u aangeven waarom er voor 2012 en 2013 een structureel 
tekort is van € 1 miljoen voor de bijdrage aan het College voor de 
toelating van gewasbeschermingsmiddelen en biociden (Cgtb)? 

38 Kunt u aangeven wat het SBIR-programma Voedselverspilling tot 
nu toe heeft opgeleverd? 

39 Kunt u de resultaten van de 51 pilots toelichten die (mede) zijn 
gefinancierd door het ministerie van Economische Zaken in het 
kader van de verduurzaming van de voedselketen? 

40 Welke acties moeten volgens u genomen worden om ervoor te 
zorgen dat Nederland alsnog de doelstelling/streefwaarde haalt met 
betrekking tot de vermindering van voedselverspilling? 

41 Kunt u aangeven wanneer de nota naar aanleiding van het verslag 
betreffende het wetsvoorstel beperkte veredelingsvrijstelling naar 
de Kamer wordt gestuurd? 

42 Kunt u aangeven welke projecten er samen met het bedrijfsleven 
zijn gestart in het kader van de programma’s voor landbouwontwik-
keling en voedselzekerheid, voor welke bedragen en met welk 
resultaat en of deze middelen onder de ODA-criteria vallen? 

43 Kunt u toelichten welke afspraken met het ministerie van Financiën 
zijn gemaakt over de onttrekking van € 3,2 miljoen aan de 
begrotingsreserve apurement? 

44 Voor hoeveel directeuren is de 1 miljoen euro voor directeuren 
Voedsel en Warenautoriteit (VWA) en welk bedrag is per directeur 
uitbetaald en in welk kader? 

45 Kunt u aangeven of de genomen maatregelen, zoals het opstellen 
van Human Capital Agenda’s, het instellen van Centra voor 
Innovatief Vakmanschap en de inzet op loopbaan oriëntatie, 
voldoende zijn om het grote verwachte tekort van vakkrachten in de 
agrarische sector tegen te gaan? 

46 Bent u bereid een plan van aanpak naar de Kamer te sturen voor de 
beleidsdoorlichting «Natuur en regio» conform de vergelijkbare 
toezegging van uw voorganger bij beleidsartikel 16 (Kamerstuk 
33 400-XIII, nr. 18)? 

47 Bent u bereid in het jaarverslag en in de begroting van Economi-
sche Zaken inzicht te geven in streefwaarden en effectindicatoren 
voor de staat en instandhouding van Natura 2000, zoals de 
Algemene Rekenkamer aanbeveelt in haar brief van 21 november 
2012 (Kamerstuk 31 865, nr. 46)? 

48 Bent u bereid daarbij tevens beleidsconclusies te trekken, zodat de 
Tweede Kamer voldoende zicht krijgt op de vorderingen die 
gemaakt worden om aan de Europese verplichtingen te voldoen? 

49 Bent u bereid in het jaarverslag en in de begroting van Economi-
sche Zaken prestatie-indicatoren op te nemen ten aanzien van de 
voortgang van de EHS of de ontwikkelopgaven voor nieuwe natuur 
(zie Kamerstuk 31 865, nr. 46) en welke nadere afspraken gaat u 
hierover met de provincies maken? 

50 Bent u bereid in het jaarverslag en in de begroting van Economi-
sche Zaken inzicht te geven in de status van de beheerplannen van 
alle Natura-2000 gebieden (in plaats van alleen de prestaties van 
het Rijk), zoals de Algemene Rekenkamer aanbeveelt in haar brief 
van 21 november 2012 (Kamerstuk 31 865, nr. 46)? 
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Nr. Vraag 
51 Gaat u, zoals uw voorganger heeft toegezegd (in Kamerstuk 

33 240-XIII, nr. 19) in het jaarverslag 2012 van het ministerie van 
Economische Zaken verantwoording afleggen over de (ILG)-periode 
2007 tot en met 2010? Zo ja, op welke wijze wordt de definitieve 
prestatiebeoordeling van het Comité van Toezicht daarin betrok-
ken? Zo nee, wanneer kan de Tweede Kamer de definitieve 
verantwoording over de ILG-periode tot en met 2010 tegemoet 
zien? 

52 Beschouwt u de definitieve afrekening van de ILG-voorschotten 
2007 tot en met 2010 als een nulmeting voor de herijkte en/of 
robuuste EHS, zoals de Algemene Rekenkamer aangeeft in het 
rapport bij het jaarverslag 2011 van EL&I (Kamerstuk 33 240-XIII, nr. 
2, pagina 10)? Zo ja, op welke wijze gaat u deze nulmeting 
gebruiken? 

53 Kunt u verklaren waarom u geen accountantsverklaringen van de 
provincies bij hun ILG-rapportages naar de Kamer heeft gestuurd, 
zoals in de bestuursakkoorden met de provincies is afgesproken en 
zoals onder meer is toegezegd door uw voorganger (Kamerstuk 
30 825, nr. 57, pag. 24)? 

54 Kunt u een helder meerjarenoverzicht (2007–2016) geven waarin 
enerzijds alle verplichtingen (bedragen) staan die eerst in het kader 
van de Wet Investeringsbudget Landelijk Gebied (WILG) en later 
met het Onderhandelingsakkoord decentralisatie natuur richting de 
provincies staan en anderzijds de bedragen die daadwerkelijk zijn 
overgemaakt in dat jaar naar het provinciefonds en kunt u 
aangeven of er ook bedragen zijn die zijn doorgeschoven naar 
latere jaren of geparkeerd zijn op andere plaatsen? 

55 Kunt u een overzicht geven van alle Natura 2000-gebieden en per 
gebied de stand van zaken wat betreft de aanwijzingsprocedure en 
de totstandkoming van de beheerplannen aangeven? 

56 Kunt u aangeven of en zo ja wat de reacties waren bij de inspraak-
procedure met betrekking tot het schrappen van de complemen-
taire doelen en kunt u aangeven of provincies of beheerders 
bezwaar hebben gemaakt? 

57 Vallen de (rode lijst-) soorten van Caribisch Nederland ook onder 
deze indicator? Zo nee, hoe wordt daar de biodiversiteit 
gemonitord? 

58 Is Nederland verplicht om met betrekking tot de soorten die op de 
BES-eilanden voorkomen de rode lijststatus bij te houden? 

59 Wanneer worden de kosten voor onteigening van de Hedwigepol-
der naar verwachting gemaakt? 

60 Waarom zijn PAS-middelen gedecentraliseerd? 
61 Waarom is in 2012 480 miljoen euro uitgegeven aan de post 

«natuur en regio», aangezien dit 385,5 miljoen euro minder is dan 
de geplande 838,5 miljoen euro, en in de slotwet het bedrag op 
274.367 euro komt en kunt u dit verschil verklaren en aangeven 
waar het bedrag dat minder is uitgegeven naartoe is gegaan? 

62 Kunt u toelichten waarom 176,5 miljoen euro op post 18.4 onder 
«te decentraliseren» minder is uitgegeven en kunt u aangeven of 
dit is bedoeld voor het provinciefonds en tevens aangeven welk 
bedrag vanaf welke post is overgemaakt aan het provinciefonds om 
aan de afspraken over 2012 inzake de afhandeling ILG/
decentralisatie natuurbeleid te voldoen? 

63 Erkent u dat natuurgrondverkopen gewoon in mindering gebracht 
worden op post A2 niet-financiële activa van het financiële 
jaarverslag en dus de staatsbalans verslechtert? 

64 Kunt u uw besluit om het garantiebudget voor verwerving door 
particuliere natuurbeschermingsorganisaties niet langer open te 
stellen toelichten? 
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Nr. Vraag 
65 Kunt u aangeven voor welke Natura 2000-gebieden de PAS geen 

oplossing biedt en aan welke andere oplossingsrichtingen wordt 
gedacht voor deze gebieden? 

66 Vanuit welke post wordt de decentralisatie Fonds Economische 
Structuurversterking (FES)-projecten betaald richting het provincie-
fonds en waar wordt het in mindering gebracht op de begroting en 
kunt u aangeven of dit geld inmiddels overgemaakt is? 

67 Kunt u aangeven wat het Nagoya Protocol betekent voor Nederland 
en hoe wij een bijdrage gaan leveren aan de uitvoering van dit 
protocol? 

68 Wanneer wordt het Natuurbeleidsplan Caribisch Nederland 
vastgesteld? 

69 Kunt u toelichten hoe de taak- en verantwoordelijkheidsverdeling 
tussen het ministerie van Economische Zaken en Caribisch 
Nederland op het gebied van natuur eruit ziet? 

70 Kunt u toelichten hoeveel het Caribisch Nederland zelf financieel 
heeft bijgedragen aan natuur vanaf 2011? 

71 Kunt u van alle Natura 2000-gebieden in een tabelvorm aangeven 
in welke fase de beheerplannen verkeren? 

72 Kunt u toelichten waarom er vertragingen zijn opgetreden in de 
werkzaamheden op het gebied van Natura 2000? 

73 Waarom is het budget voor rente en aflossing niet gedecentrali-
seerd naar de provincies, terwijl bij het opstellen van de begroting 
2012 hiermee wel rekening is gehouden? 

74 Wat betekent de aanwijzing van de Saba-bank als Particularly 
Sensitive Area van de International Maritime Organization (IMO) 
concreet voor beheer en gebruik? 

75 Hoe vaak heeft de kustwacht op de Saba-bank opgetreden inzake 
de handhaving van de regels voor milieu en visserij? 

76 Verwacht u dat de beheerplannen kunnen worden afgerond en 
vastgesteld als de PAS eenmaal definitief is vastgesteld? 

77 Kunt u aangeven wanneer het wetsvoorstel voor de PAS naar de 
Kamer wordt gestuurd? 

78 Kunt u aangeven hoeveel en op welke momenten in 2013 bestuur-
lijke overleggen met de provincies over natuur ingepland staan? 

79 Kunt u aangeven waarom het nodig is om € 5 miljoen over te 
hevelen naar DLG in verband met uitvoeringskosten voor de 
implementatie van beheersplannen in het kader van Natura 
2000-gebieden, terwijl eerder in het jaarverslag is aangegeven dat 
er vertraging is opgetreden met betrekking tot de geplande 
werkzaamheden op het gebied van Natura 2000? 

80 Is de aanname qua grondprijs en verkoopsnelheid gebaseerd op 
aannames die consistent zijn met vastgoedplannen elders van de 
Rijksoverheid, zoals bijvoorbeeld bij de Rijksvastgoed- en Ontwikke-
lingsbedrijf (RVOB) en Defensie? 

81 Klopt het dat er 130 miljoen euro (519.001–389.021 euro) minder 
besteed is dan gepland en wordt dit bedrag in zijn geheel overge-
maakt naar de staatskas? 

82 Vallen de uitvoeringskosten van de Dienst Regelingen (DR) ten 
behoeve van de verdeling van de GLB-gelden ook onder het 
GLB-budget? Hoe is dit bij de uitvoeringskosten van andere 
GLB(-gecofinancierde) regelingen? 

83 Hoeveel van de baten komen binnen via betalingen door het 
bedrijfsleven? 

84 Kunt u een helder meerjarenoverzicht geven vanaf 2009 van het 
totale bedrag dat naar de VWA is gegaan in dat jaar, hoeveel 
oorspronkelijk in de begroting was gepland voor dat jaar en hoe 
groot de bezuiniging was die volgens de taakstelling/reorganisatie 
VWA aan de Kamer was voorgespiegeld? 

6
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85 Kunt u aangeven welke afspraken zijn gemaakt met opdrachtgevers 

en eigenaar voor het jaar 2013 over de financiële toekomst van de 
Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA)? 

86 Er zijn afspraken gemaakt over de financiële toekomst van de 
NVWA zo lezen we. Welke afspraken zijn er gemaakt? 

87 Er is een bedrag van 22,5 miljoen euro gereserveerd om de kosten 
van de reorganisatie te financieren. Op hoeveel FTE heeft deze 
bezuiniging betrekking en welk deel van deze reservering is 
gebruikt voor kosten ten behoeve van personeel, en welk deel 
betreft materiele kosten? 

88 Waarom is slechts 75% van het beschikbare Europees Visserijfonds 
(EVF) uitgegeven?
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